
MEGÍGÉRTÜK,
TELJESÍTETTÜK

Talán tagjainknak nem kell
túlzottan bizonygatnunk,
hogy a Vasutasok Szakszer-
vezete elkötelezett a munka-
körülmények javítása, a mun-
kahelyi biztonság megte-
remtése iránt. Ezért is tar-
tunk rendszeresen munka-
védelmi ellenőrzéseket a
MÁV Zrt. és leányvállalatai-
nak munkahelyein. Most egy
újabb pozitív eredményről
számolunk be. (10. oldal) 

NULLA MUNKAHELYI
HALÁLESETET!

A jelenleginél lényegesen több
munkaügyi hatósági ellenőr-
zést, valamint hatékonyabb visz-
szatartó erejű szankciókat köve-
tel tagszervezetei – így a VSZ –
nevében is a Magyar Szakszer-
vezeti Szövetség. Magyarorszá-
gon tavaly 68 ember halálát okoz-
ta a munkahelyeken a biztonsá-
gi előírások tudatos vagy tájé -
kozatlanságból adódó megsze-
gése. 

(8. oldal)

VSZ ONYSZ: ÚJ
ELNÖKSÉG, ÚJ TERVEK

A VSZ ONYSZ elnöksége a
tisztújító küldöttértekezlet
után, 2023. április 4-én tar-
totta első elnökségi ülését.
Egy időszak lezárult, szám-
vetés készült ezen a napon
is. Az újonnan megválasz-
tott elnökségi testület első-
sorban a március 21-én le -
zajlott VSZ ONYSZ küldött-
gyűlést értékelte. 

(12. oldal)

ÓRÁNKÉNT
160-NAL

Nemsokára a hazai
belföldi forgalomban
is lesznek olyan vona-
lak, ahol óránként
akár 160 kilométeres
sebességgel is járhat-
nak a vonatok, és az
egyik szomszédos or -
szág fővárosát is köny-
nyebb, gyorsabb lesz
így elérni – olvasható
a növekedés.hu-n. 

(2. oldal)

Új titkárokat képeztünk
A 2022 szeptemberében kezdődött választások sok alapszervezet élén hoztak változást.

Összesen 45 helyen kezdte meg új alapszervezeti titkár
– 40 elhivatott ember – a munkát. (4. oldal)
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SEBESSÉG

versenyképesség
növelése miatt a
hazai vasúton elen
gedhetetlen a se bes 
ség és a személy 
szállítási szolgálta

tás színvonalának emelése,
a járműállomány megújítá
sa, hiszen lassan döcögő,
elavult, évtizedes vonatok
kal nem lehet vonzóvá tenni
ezt a közlekedési formát –
írja a növekedés.hu.

A cikk szerzője szerint az
elmúlt években szerencsére
sok újítás volt a hazai vas
úton, sok vonalon érezhető
a minőségi javulás, de to 
vábbra is jó néhány olyan
szakasz van, ahol hosszú
menetidővel, késéssel kell
számolni. Azt, hogy mire le 
het számítani a jövőben a
hazai vasúti közlekedésben,
a portál a MÁV Zrt. illetéke
sétől kérdezte meg.

Kiderült – egyebek között
–, hogy a cél egyértelműen
az óránkénti 160 kilométe
res sebesség a hazai vasút
hálózat minél több szaka
szán.

Gyorsabban Bécsbe
A mintegy 8 ezer kilomé

ternyi hazai pályából jelen
leg 2803 kilométer villamo
sított és a MÁV Zrt. által
üzemeltetett hálózat jelen
tős részén óránként 100
vagy 120 kilométer az enge
délyezett legnagyobb se 

besség – tudta meg a növe
kedés.hu. Mint – a cégtől
ka pott tájékoztatás alapján
– írják, a közútival is ver
senyképes vasúti közleke
dés megteremtése érdeké
ben az elmúlt másfél évti
zedben megvalósult vasút
fejlesztési projektek célja –
döntően – a 160 kilométe
res engedélyezett sebesség
bevezetése.

Jelenleg a BudapestHe 
gyeshalom fővonal Tata és
Hegyeshalom közötti bizo
nyos szakaszain engedélye
zett a 160 kilométeres se 
besség, ami azt is jelenti –
egyebek mellett –, hogy az
arra közlekedő InterCityvel
(IC) nemzetközi vonatokkal
a korábbinál gyorsabban
lehet eljutni például Buda
pestről Bécsbe. A cégveze
tés tájékoztatójából az is ki 
derül, hogy a Budapest és
Bécs közötti összeköttetés
színvonalát a MÁV európai
uniós és hazai források
igénybe vételével (CEF 1es
vonali projekt) is javíthatja.
Ennek keretében kiépül a
központi forgalomirányítási
berendezés, korszerűbb lesz
az ETCS L1es rendszer, emel
lett Hegyeshalom, Tata és
Almásfüzitő állomásokon új
biztosítóberendezés épül –
írja a portál. A BudapestBécs
vasúti összeköttetés színvo
nalának javításával, bővít

hető a menetrendi kínálat
és továbbá csökkenhet a
járatok menetideje. Az új
menetrendi szerkezetben
várhatóan napi 16 pár járat
kapcsolja majd össze a ma 
gyar és osztrák fővárost, a
jelenleginél rövidebb me 
net idővel. A változásnak kö 
szönhetően ráadásul a Győr
Bécs nemzetközi kapcsolat
színvonala is javul, csökken
a menetidő, ami magával
vonja az elővárosi forgalom
gyorsítását is – tájékoztatta
az internetes lapot a vasút
társaság.

Hol lesz még
változás?

A BudapestHegyeshalom
fővonal mellett más vonala
kon is lesznek szakaszok,
ahol a jelenlegi 100, 120ról
a jövőben 160 kilométeres
re emeli a MÁV az engedé
lyezett sebességhatárt:

• Püspökladány és Debre
cen között 120ról,

• Százhalombatta és Pusz
taszabolcs között 120ról,

• Aszód és Hatvan vi 
szonylatban 100ról, 

• Kelenföld és Százhalom
batta között 100ról,

• SzegedRókus és Hód
mezővásárhelyi Népkert kö 
zött pedig 80 km/hról 100
km/hra növelik az engedé
lyezett sebességet.

Az írásból az is kiderül,
hogy a pályán elérhető se 
besség növeléséhez üzem
be kell helyezni az ETCS vo 
natbefolyásoló rendszert.
Ez azonban külön projekt,
ami az alábbi vonalakon
helyeznek üzembe:

• Ferencváros – Székesfe
hérvár között,

• Boba – Bajánsenye kö 
zött (üzemben),

• Ferencváros – Monor –
Szajol – Gyoma  – Békés 
csaba,

• Békéscsaba – Lőkös 
háza,

• Szajol – Püspökladány –
Debrecen,

• Aszód – Hatvan, 
• Kelenföld – Százhalom

batta – Pusztaszabolcs,
• Kelenföld – Hegyesha

lom országhatár között az
ETCS L1 rendszer frissítése
zajlik.

Az emelt sebességhez ter
mészetesen a járművek ese
tében is meg kell teremteni
a feltételeket – teszik hozzá.

Mit jelent az ETCS rendszer?
A bevezetésével alapvetően nem csak a megengedett sebesség, hanem a vasúti bizton-

ság is növekszik – írja a MÁV. Az ETCS elsődleges feladata ugyanis a vonatok közlekedé-
sének felügyelete, és a vasúti biztonság garantálása.

A rendszer folyamatosan figyelemmel kíséri a vonat sebességét, a menetengedélyek és
pályaadatok alapján figyelmeztetési, üzemi és sebességprofilokat számol, amelyek betar-
tását kikényszeríti a mozdonyvezetőtől, így teljes felügyeleti üzemmódban lehetetlen,
hogy a vonat vezetője figyelmen kívül hagyjon egy vörös jelzést. Ha nem csökken kellő-
képpen a sebesség, a rendszer automatikusan bekapcsolja a járművön az üzemi féket, és
ha kell, a vészféket is.

(Részlet a növekedés.hu Térképen mutatjuk,
hol fognak 160-nal közlekedni a magyar vonatok című írásából)

Nemsokára a hazai bel-
földi forgalomban is
lesznek olyan vonalak,
ahol óránként akár 160
kilométeres sebesség-
gel is járhatnak a vona-
tok, és az egyik szom-
szédos ország fővárosát
is könnyebb lesz elérni
vonattal – olvasható a
növekedés.hu-n. Az in -
ternetes portál cikkéből
az is kiderült, hogy hol
emelkedik az engedé-
lyezett sebesség, és
milyen fejlesztések vár-
hatóak a vasútnál. 

Óránként 160-nal

A
A Budapest-Bécs vasúti

összeköttetés
színvonalának javítá-

sával bővíthető a
menetrendi kínálat és
továbbá csökkenhet a

járatok menetideje. 
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Azelmúlt évtized
legnagyobb volu-

menű szervezeti válto-
zása előtt állunk a MÁV
Zrt.-nél.

A kormány asztalán
van a vasúti közösségi
közlekedés új jármű -
stratégiája: az újraindí-
tott IC+ programmal
első körben 157 darab új
járművet fognak gyár-
tani, s a tervek szerint elkezdődik 51 mo -
torvonat és 52 darab HÉV jármű gyártása,
de közben folytatódik az évekkel ezelőtt
kitűzött tervek megvalósítása is.

Miért írom mindezt? Mert eldördült a
startpisztoly, s a kedvező fejlesztések hát-
rányosan is érintik a munkavállalókat,
tagjainkat. Legalábbis érinthetik.

Mint például a Magyar Vagonnál dolgo-
zókat, akiket a jövőben csak akkor foglal-
koztat a korábban született megállapodá-
sok szerint, vagyis változatlan feltételek-
kel a MÁV VAGON Kft., ha a szakszervezet
erős, sokan vagyunk, s együtt kikénysze-
rítjük a munkáltatóból a megszerzett
jogok, előnyök, kedvezmények megtartá-
sát. 

Mitől lehetünk erősebbek? Be kell lépni
a szakszervezetbe! Ha valamikor, akkor az
ilyen helyzetekben meg kell értenie min-
den érintett munkavállalónak, hogy egye-
dül nem fogja tudni megvédeni magát az
esetleg kedvezőtlen változásoktól. Ahogy
már annyiszor mondtuk: közösségben az
erő. Ez most hatványozottan igaz.

Az előttünk álló kiszervezés óriási fel-
adatot és felelőséget jelent a Vasutasok
Szakszervezete számára. Most sem hibáz-
hatunk, mert egyetlen kis baki jelentős
hátrányt okozhat a munkavállalók jövőbe-
ni munkakörülményére, a kollektív szer-
ződés vívmányaira és a jövedelmükre. Ter-
mészetesen minden fórumon, egyezteté-
sen ott leszünk és minden lehetséges esz-
közzel támogatjuk tagtársainkat, képvisel-
jük érdekeiket. De mindenkire szükség
van ahhoz, hogy megteremtsünk egy új
vállalati kultúrát, lerakjuk a jövő alapkö-
veit, amelyre szilárdan tudunk építkezni. 

Kiemelten kezeljük a menetkedvez-
mény problémáját is: folyamatosan egyez-
tetünk a minisztérium illetékeseivel, hogy
a jelenlegi jogszabály módosításával min-
den „átszervezett” dolgozó és családtagja
megtarthassa a kedvezményes vasúti uta-
zásra jogosító arcképes igazolványt. 

Egyeztetünk, dolgozunk, s ha kell, har-
colunk a munkavállalók jogaiért. Ez azon-
ban kevés, ha nem vagyunk elég sokan.
Mindenki csak annyit tegyen magáért,
hogy belép a szakszervezetbe. Erősítsük
egymást, erősítsük együtt a Vasutasok
Szakszervezetét! 

Meleg János
elnök

JEGYZET

3

Azülésen először Zlati
Róbert érdekvédel-
mi alelnök tájékoz-
tatta a résztvevőket

a de cemberi értekezlet óta végzett
munkáról, külön kiemelve a bér-
tárgyalás menetét, eredményeit.
Kitért az előttünk álló feladatokra
is. Mérföldkő lesz a JBI átszerve-
zése és a Vagon Kft. kiszervezése a
cégcsoportnál. Nagyon nagy ener-
giát kell fordítani arra, hogy az
érintett tagtársaink az átszerve-
zést minél kevesebb negatívum-
mal éljék meg. Az alelnöktől első
kézből kaptunk tartalmas beszá-
molót a Magyar Szakszervezeti
Szövetség munkájáról is, hiszen
Zlati Róbert a szövetség el nöke.                                                                 

Horváth Csaba szervezetpoliti-
kai alelnök részletesen elemezte
szakszervezetünk létszámának
alakulását. Sajnálatos módon tag-
ságunk át lagéletkora egyre maga-
sabb, hiányoznak a fiatalok. Nagy
energiát kell fektetnünk a fiatal
kollégák beszervezésébe. Meg kell
teremtenünk a szakszervezetünk
utánpótlását, hogy a működés

mai – vagy még jobb – színvonalát
továbbra is garantálni tudjuk –
mondta Horváth Csaba. 

Bartus Imre, a TK vezetője tájé-
koztatást adott a TK előtt álló fel-
adatokról. Elmondta, nyáron két
nagy rendezvényünk lesz. Az első
a családi és sportnap, amit idén
június 17-én, a már szokásos hely-
színen, a SINOSZ pályáján tar-
tunk. Ezúttal is a hagyományok-
nak megfelelő színvonalra készü-
lünk. 

A másik nagy nyári program
augusztus 11-12-én a kisszékelyi
horgászverseny lesz. Mivel erre az
eseményre több éve túljelentkezés
van – a résztvevők száma a tó ka -
pacitása miatt korlátozott –, ezért
a jelentkezés meghirdetésekor a
pecásoknak résen kell lenni, hogy
beférjenek a létszámba. 

Bartus Imre elmondta, a Buda-
pest TK választás szeptember 8-
án lesz Zamárdiban, hamarosan
elindul a felkészülés.

K u t i  H o r v á t h  J ó z s e f
Budapest TK vezető helyettes

Titkári értekezlet Budapest

Kelleneka f iatalok
Tagságunk átlagéletkora egyre magasabb, nagy energiát kell
fek tetnünk a fiatalok beszervezésébe, hogy a működésünk
mai színvonalának legalább a megtartásához legyen utánpót-
lás. Egyebek között ez is elhangzott a Vasutasok Szakszerve-
zete Budapest Terület Képviselete április 21-én tartott érte-
kezletén, amin 51 titkár vett részt.

Eldördült
a startpisztoly

Friss hírekért, információkért
látogasd a Vasutasok 

Szakszervezete honlapját
www.vsz.hu
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jelenléttel megtartott oktatást
kombináljuk az utóbbi években
előtérbe került online lehetősé-
gekkel.

Múlt, jelen, jövő
A képzési folyamat első – sze-

mélyes – részét két csoportban,
április 12-14. és április 26-28.
között tartottuk meg. 

Az új alapszervezeti vezető kol-
légák elsőként a szakszervezeti
mozgalom alapjaival ismerkedtek
meg, majd az alapoktól „kiveséz-
tük” a Vasutasok Szakszervezete
feladatait, működését, felépítését,
az alapszervezet funkcióit. Ter-

Az alapszervezetek még min-
dig a szakszervezeti mozgalom
alapját képezik, ezért is kiemel-
ten fontos az alapszervezetet ve -
zető tisztségviselők megfelelő
kép zése.

A Vasutasok Szakszervezete
eddig is nagy hangsúlyt fektetett a
képzésekre. 

Az idén viszont változtattunk a
korábban alkalmazott képzési
struktúrán, hiszen a világ is folya-
matosan változik körülöttünk. A
képzés felépítése során a hagyo-
mányosnak tekinthető személyes

mészetesen nem maradhatott el
a kötetlen beszélgetés sem a VSZ
vezetőivel. 

Múlt, jelen, jövő – minden terí-
tékre került.

A Vasutasok Szakszervezete
mindig is élen járt az innováció
terén. Ennek köszönhetően több,
a szervezet működését biztosító,
egyúttal a tisztségviselők munká-
ját segítő saját fejlesztésű rend-
szert működtetünk. 

A hallgatóknak ezekkel is meg
kellett ismerkedniük. Ebben Szé-
les Szilárd volt segítségükre, aki a
rendszerek bemutatása mellett a
manapság megkerülhetetlen adat-
védelembe is bepillantást adott. 

40 ELHIVATOTT  
A 2022 szeptemberében
kezdődött választások sok
alapszervezet élén hoztak
változást. Összesen 45 he -
lyen kezdte meg új alap-
szervezeti titkár a műkö -
dését.
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Mindkét csoport tenni akaró és elhivatott
emberekből állt. Le a kalappal előttük.

Me gyünk tovább, együtt.  EMBER

Mindkét csoport az elméleti és gyakorlati tudást is
felvonultató toborzási tréninggel zárta a háromnapos
etapot.

Feszített tempóban
A továbbiakban, a képzés második részében – im -

már az online térben – munkajogi szabályokkal,
munkavédelmi ismeretekkel, közösségszervezéssel
és gazdálkodási ismeretekkel bővíthetik tudásukat az
új alapszervezeti vezetők.

Egy biztos: a mögöttünk álló háromnapos képzések
feszített menetrendjét nem volt egyszerű teljesíteni.
Nagy odafigyelést és fegyelmezettséget kívánt hallga-
tótól és oktatótól egyaránt. De ezzel egy
percig sem volt probléma. Mindkét cso-
port tenni akaró és elhivatott emberekből
állt. Le a kalappal előttük. Me gyünk to -
vább, együtt.

H o r v á t h  C s a b a



A negyedik napirenden belül Ro -
manszky Péter ingatlanfenntartási igaz-
gató tájékoztatója hangzott el a MÁV-
épületek szociális helyiségeinek takarí-
tásával kapcsolatban Az elmúlt időszak
gazdasági nehézségei, valamint az alapí-
tó és a MÁV-Volán-csoport által elvárt
költséghatékonysági (magyarul takaré-
kossági) intézkedések érdekében szük-
ségszerű lépéseket kellett tenni. Ez a
takarítási szolgáltatások esetében az
üzemi területeken a gyakoriságokra ter-
jedt ki, tekintettel arra, hogy az utasfor-
galmi területeket ez nem érint het -
te/érintheti. Ez időnként problémákat
eredményezett, melyeket kivizsgáltak,
in dokolt esetben a gyakoriságok felül-
vizsgálata és a korábbi gyakorlat vissza-
állítása is megtörtént. Az intézkedések
okozta panaszok (pl. hulladékkezelés)
enyhítése érdekében a területi in gat -
lanos kollégák több helyszínen intézke-
déseket tettek (pl. nagyobb tároló hul -
ladéktartályokat helyeztek el). Egyes ki -
emelt telephelyeken az üzemeltető be -
vonásával helyszíni egyeztetések történ-
nek, melyen igazgatói szinten lehető-
séghez mérten részt veszünk, ennek cél -
ja, hogy felül tudjuk vizsgálni a változá-
sok következményeit. Valamennyi beje-
lentést ki kell vizsgálni és indokolt,
egyedi esetekben szükség szerint helyi-
ségátsorolás kezdeményezhető. 

A KMvB és a KÜT tagjai felhívták a
figyelmet a jogszabályi előírások betar-
tására, konkrét javaslatokat fogalmaztak
meg a szolgáltatási szerződések módosí-
tására az MVSZ 7.2.2 pontja alapján. A
KMvB elnöke előzetes tájékoztatást kér
az MVSZ módosításával kapcsolatban,
akár egy tárgyalás keretében. 

Ötödik napirendként Jakab Andrea va -
gyonkezelési és -gazdálkodási szakelőadó
összefoglalta a 2023. évi I. negyedévi lakás-
pályázatokat. 

A 11 lakásra összesen 44 pá lyázat érke-
zett, ebből Budapestre 32. Debrecenben
nem volt hasznosítható lakás, három te -
rületen 3 lakásra (Dé vaványa, Csurgó,
Veszprémvarsány) nem érkezett pályázat.
A 36 érvényes pályázatból nyolc lakásra
kötnek majd bérleti szerződést. Pontegye-
zőség Budapesten két lakásnál volt, ezek-
nél a KÜT megtette javaslatát. A KÜT tag-
jai ismételten javaslatot tettek a pályázati
kiírás újabb módosítására, to vábbá a gya-
kornoki munkakör hiányszakma listára
való felvételére, minden ilyen munkakör-
rel érintett szakág tekintetében egysé -
gesen.

Különféléken belül négy fő részére
rendkívüli szociális segélyről döntött a
testület. 

Következő KÜT ülés időpontja: 2023.
május 24. 

B o d n á r  J ó z s e f
KÜT elnök, sajtóreferens

biztonságának javítása érdekében a
varázsszó a vasúti közlekedés lebonyolí-
tásában résztvevő munkavállalók biz-
tonságtudatosságának erősítése – zárta
mondandóját az igazgató. A KÜT tagjai
kérdéseket, javaslatokat fogalmaztak
meg a biztonsági tájékoztatók BGOK
oktatásaira, a váltófelvágás helyszínelé-
sének ügyében, egyes fénysorompók
kamerával való felszerelése tárgyában. 

Másodikként a MÁV Zrt. 2022. évi
munkavédelmi helyzetéről Fenyvesi-
Zsámba Zsuzsanna munkavédelmi szak-
értő adott tájékoztatást. Elöljáróban be -
mutatta a munkabaleseti statisztikai
adatokat, melyből jól látható, hogy 2021-
hez képest az összes baleset és az 1-3
munkanap kieséssel járó munkabalese-
tek száma növekedett, míg a három na -
pon túli munkabalesetek száma válto-
zatlan volt. Elemezte a halálos kimene-
telű baleseteket, majd a súlyos csonku-
lásos esetről szólt. Bemutatta a három
napon túli munkabalesetek számát te -
rületi és szakmai bontásban, ahol jól
látható, hogy a forgalomnál volt kiemel-
kedően magas az esetszám, különösen
Budapesten nőtt a balesetek száma. A
korcsoportok szerint a munkabalesetek
esetszáma a 45-54 korosztály között a
legmagasabb. A sérülés típusait elemez-
ve elhangzott, hogy a húzódással, rán-
dulással és ficamokkal járó baleset a leg-
több. A MÁV SZK Zrt. munkavédelmi
szakemberei az igényelt munkavédelmi
oktatásokat és a rendszeres munkabiz-
tonsági ellenőrzéseket időben megtar-
tották. Országos szinten 139 esetben
volt főnökségvezetői ellenőrzés. Továb-
bi szolgáltatásként a megrendelő kéré-
sére két célvizsgálatot tartottak. Jelentős
feladat volt még a munkabiztonsági
szempontú utasítások véleményezése. A
KMvB tagja elmondta, hogy erősáramú
főnökségvezető javaslatot tett az E101-es
utasítás módosítására, de a szakma nem
fogadta be.

Harmadikként Móricz Judit operatív
HR igazgató adott tájékoztatást a képer-
nyő előtti munkavégzéshez éleslátást
biztosító szemüveggel való ellátás átme-
neti szüneteltetéséről. 

Hangsúlyozta, hogy a MÁV Zrt. egy
csoportszintű szerződésnek volt a tagja,
melynek értelmében 14,9 millió forint
értékben szerződhetett a vállalat, és a
ránk vonatkozó ke retösszeget mostanra
kimerítettük. Ezért a MÁV Zrt. külön
beszerzési eljárást indított, melynél már
győztest is hirdettek, a szerződést meg
is kötik a régi szolgáltatóval (SAMOP-
TIC). Így várhatóan, má jusban már
ugyanazon keretek és szolgáltatások áll-
nak majd a munkavállalók rendelkezé-
sére. Az új szerződésnél figyelembe vet-
ték az inflációt is, így a szolgáltató árat
emelt.

számok alapján rom-
lott, az esetek súlyos-
sága szerint jelentő-
sen nem változott ta -
valy a vasútbiztonság
helyzete – hangzott el

a MÁV Zrt. Központi Üzemi Taná-
csának és a Központi Munkavédelmi
Bizottság együttes ülésén április
25-én.

A MÁV Zrt. KÜT elnöke, Bodnár Jó -
zsef Skype-on köszöntötte a megjelen-
teket, megnyitotta az együttes ülést. El -
sőként dr. Szécsényi István a MÁV Zrt. új
biztonsági főigazgatója mutatkozott be
a testületeknek. Elmondta, hogy rend-
őrként kezdte pályafutását, majd az adó-
hatóságnál és a polgári titkosszolgálat-
nál is dolgozott, 2019-től pedig a Volán-
busz Zrt. biztonsági igazgatója volt. A
bemutatkozás után Karosi Róbert vasút-
biztonsági igazgató tartott tájékoztatót
a 2022-es év vasútbiztonság helyzetéről.
Elmondta, hogy az esetszámok emel -
ked tek, de az eseményeket nézve nem
olyan tragikus a helyzet, ugyanis az EU-
jogszabályoknak való megfelelés miatt
megváltozott az események besorolási
rendszere, ami szerkezetében megvál-
toztatta a balesetek csoportosítási rend-
szerét. Szólt a „jéghegy” modellről, mely
bemutatja, hogy a felszínen csak az ese-
mények egy része látható (erről szer-
zünk tudomást), nagyon sok (következ-
ménnyel nem járó) eset rejtve marad.
Ezek feltárása a vasútbiztonság javításá-
nak egyik eszköze. 

Közlekedő vonat balesete 12 esetben
volt, melyek közül külön felhívta a
figyelmet két, súlyosabb következmény-
nyel járó eseményre (Biatorbágy, Nyék-
ládháza). Az útátjárós baleseteknél
hang súlyozta, hogy a MÁV Zrt. hibájá-
ból régóta nem volt baleset, és a hatóság
sem állapított meg felelősséget. Az ese-
mények számossága nem emelkedett
drasztikusan, azonban 2022-ben 34 ha -
láleset következett be, melyek között
több fokozott médiaérdeklődést kiváltó
esemény is volt. Hangsúlyozta, hogy
kellő körültekintés kell a közúton közle-
kedők részéről. Sajnos vannak olyan ese-
mények is, amelyekre nincs hatásunk:
ilyen volt 103 öngyilkossági eset és 632
állatelütés. A vasúti átjárókban a félcsa-
pórúd törések száma az elmúlt eszten-
dőben 885 volt. 

Ismertette a 2023. évi vasútbiztonsági
feladattervet, a belső szabályzat (BVU)
módosítását, harmonizálva a forgalmi
utasításokkal. Továbbra is szervezik az
átfogó ellenőrzéseket, amelyek során tö -
rekedni kell a rendszerben lévő kocká-
zatok feltárására. A vasúti közlekedés

A
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34 halálos baleset történt tavaly útátjárókban



RCH KÜT HÍREK
MAGYAR VASUTAS2023. 5.

Magasabb f izetésért hagyják ott az RCH-t

Az
ülés első napirendi pontjában Simon Zol-
tán ITC vezető adott tájékoztatást az irá-
nyításával működő szervezet munkájáról.
Elmondta, az elmúlt egy évben 44 új IT-fej-
lesztést adtak át, s jelenleg is 118 van

folyamatban. Utóbbiak csaknem 80 százaléka az üzemeltetési
terület munkáját fogja segíteni. Kiemelt fejlesztések az
RC.GO, MOCOR.GO, és az E30-as. Az RC.GO-t már tesztelik, de
még sok a bizonytalanság a bevezetésével kapcsolatban,
mert eddig csaknem 600 hibajelentés érkezett. Egy biztos:
csak kifogástalanul működő alkalmazást vezetnek be. Termé-
szetesen ez vonatkozik a MOCOR.GO-ra is, amely az RC.GO-
val tud majd együttműködni. Nagy feladat lesz a „kocsivizs-
gálói folyamatok digitalizációja”, a KODI is. Ez a kocsivizsgá-
lók által most vezetett 30-as könyvet, és az egyéb nyilvántar-
tásokat váltja majd ki. Mindezek mellett folyamatosan cseré-
lik az elhasznált, elöregedett informatikai eszközöket – zárta
beszámolóját a vezető. 

Új vezető a HP élén
A második napirendi pontban Vincze Teodóra HR igazgató

bemutatta a HP szervezet új vezetőjét, Baladik Margitot, aki
április 1-től tölti be a pozíciót. Az új vezető a humán adatok
ismertetésénél elmondta, hogy az első negyedévben a sza-
badság kiadása 15 százalékban teljesült, a túlórából pedig
több mint 2200-at megtakarítottunk. Az RCH március 31-i átla-
gos létszáma 1878, ami 11-gyel kevesebb, mint a tavalyi
hasonló időszakban. Örvendetes, hogy a Hajdúszoboszlóra
tervezett egészségmegőrző program szerződését a napokban
aláírják a felek, így június 1-től 40 munkavállalónk tud majd
részt venni a projektben.

Tanuljuk az RC.GO-t
A folytatásban Gyöngyösi-Homik Katalin HR ösztönzés és

fejlesztés vezető az idei képzési koncepciót ismertette. Az

erre a célra fordított 186 millió forint több mint fele, 52 száza-
léka vasútszakmai, 20 százaléka központilag meghatározott,
12 százaléka pedig nyelvi képzésre fordítható. 

Nagy kihívást jelent majd mindenki számára az RC.GO új
rendszer év vége felé tervezett oktatása, mely csaknem 1300
munkavállalót érint. A képzés munkakörönként 1-4 napot
jelent majd. 

Az elmúlt évről elmaradt vegyi elhárító tanfolyamot pótol-
ják, de ez csak Záhony TÜK területét érinti. A Medicover
magánegészségügyi ellátás is folytatódik, az előző kontin-
gensből még mintegy 1000 vizitet lehet felhasználni. A vezető
asszony zárásként elmondta, hogy az elmúlt időszakban 9
munkavállalónk hagyta el az RCH-t, túlnyomó többségük a
jobb kereseti lehetőség miatt.

Hullámzó teljesítmény
A harmadik napirendi pontban Czékus József üzemeltetés

támogatás vezető az elmúlt hónapok teljesítményeiről is
beszélt: az első két gyenge hónap után a március már jól ala-
kult, de sajnos az április eddigi időszaka megint csökkenő
tendenciát mutat. 

A gabonaforgalom szabályzására kiadott 130/2023. 04.18.
kormányrendelet nagyon sok problémát vet fel, a technológiai
leszabályozás is várat még magára. Ez elsősorban a Záhony
térségét érintő változás, akár kisebb forgalomvisszaeséshez
is vezethet. A mozdonyhelyzetről beszélve említette, hogy, van
eset, amikor mozdonyokat mondunk le, adott esetben vissza-
adjuk az osztrákoknak. A mozdonyvezetők vezénylésével kap-
csolatban elmondta, április 1-től egy hónapon keresztül kísér-
leti jelleggel vezetik be. Ennek takarékossági oka van – szö-
gezte le. 

Az utolsó, „egyebek” napirendi pontban Zubály Bertalan
KÜT elnök elsőként az április 11-i EÜT elnökségi ülésről, majd
az RCA KÜT elnökével április 20-án tartott megbeszéléséről
számolt be, s tájékoztatta a résztvevőket a tanács április 18-
án Bécsben megtartott RCA felügyelőbizottsági ülésről is. 

Messze van még a bevezetéstől az RC.GO, minden
hibát ki kell javítani – hangzott el a Rail Cargo Hun-
garia Központi Üzemi Tanácsának április 26-i ülésén. 

7



Magyar Szakszervezeti Szö-
vetség és a Föcze Lajos Ala-
pítvány Munkavédelmi Kép-
viselőkért a munkabaleset-
ben elhunyt, illetve megrok-
kant munkavállalók emlék-
napja alkalmából gyertya-

gyújtással és koszorúzással egybe-
kötött megemlékezést tartott 2023.
április 27-én, melyen a Vasutasok
Szakszervezetének tisztségviselői is
részt vettek.

Az emléknap előestéjén szakszer-
vezeti tisztségviselők, hatósági ve -
zetők, munkavédelmi szakemberek,
gazdasági, társadalmi és civil szer-
vezetek képviselői gyűltek össze,
közösen emlékezve a munkabalese-
tek halottjairól és sérültjeiről az
áldozatok tiszteletére emelt emlék-
műnél, Csepelen.

8
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Zlati Róbert, a Magyar Szakszer-
vezeti Szövetség elnöke beszédében
rámutatott, ritkán gondolunk ar -
ra, hogy munkakörnyezetünk az
emberi szervezet számára az átla-
gosnál jóval veszélyesebb környe-
zet. A kockázatok különféle for-
mákban jelennek meg, a veszélyes
gépektől és technológiáktól kezd-
ve a veszélyes anyagokon át egé-
szen a lelki és szociális ténye -
 zőkig, ideértve a rossz munkaszer-
vezést, a higiénés feltételek hiá-
nyát, a munkahely emberi ténye-
zőit is. Ezeken kívül is sokféle
tech nológiai, társadalmi, politikai
és gazdasági változás, valamint új
munkahelyi biztonsági és egész-
ségvédelmi kihívások befolyásol-
ják munkavégzésünket.

Utalt a pandémia időszakára, a
háborús vészhelyzet során kihir-
detett rendkívüli jogrendre, a ren-
deleti kormányzás hatásaira.

Ebben az időszakban szinte telje-
sen elsorvadt, legfeljebb formálissá
vált a társadalmi és szociális párbe-
széd. Kifejtette, hogy az energia-
árak elszabadulása, a vágtató inflá-
ció következtében kialakult gazda-
sági válság már nem csak a gyenge
anyagi helyzetben lévő kisvállalko-
zásokat sújtotta, az állami szektort
is érzékenyen érintette. 

A társadalmi egyeztetés nélkül
bevezetett 18 fokos hőmérsékleti
plafon diszkriminatív rendelkezé-
sei méltánytalan helyzetet terem-
tett a közszolgálatban foglalkozta-
tott munkavállalók számára. Elfo-
gadhatatlannak nevezte, hogy egy
európai demokráciában a munka-
vállalókról, azok munkahelyi biz-
tonságáról, megkérdezésük nélkül,
a fejük felett, politikai és gazdasági
megfontolások alapján döntsenek.
Ezek az intézkedések nem egységet
teremtettek, hanem bizonytalansá-
got szültek, mind a munkáltatók,
mind a munkavállalók körében,
mondta az elnök.

Kiemelte, hogy a munkavédelmi
hatósági ellenőrzések hatékonysá-
ga is megkérdőjelezhető, hiszen
egyre kevesebb ellenőr végzi. Az el -
lenőrzéseknek nincs visszatartó
ereje, még mindig nagyon sok a fel-
tárt hiányosság, s felbecsülhetetlen
a ki nem derített kockázatos hely-
zetek, körülmények száma. A mun-
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A jelenleginél lényegesen több munkaügyi hatósági ellenőrzést, vala-
mint hatékonyabb, visszatartó erejű szankciókat követel tagszervezetei
nevében is a Magyar Szakszervezeti Szövetség. A MASZSZ a munkahelyi
balesetben megsérültek és elhunytak emléknapja – április 28. – alkal-
mából felhívja a figyelmet: Magyarországon tavaly 68 ember halálát
okozta a munkahelyeken a biztonsági előírások tudatos vagy tájékozat-
lanságból adódó semmibevétele. A MASZSZ azonnali intézkedést, az
elmúlt években drámaian lecsökkentett hatósági ellenőri létszám
drasztikus növelését és az előírások szigorú betartatását szolgáló
program kidolgozását követeli a kormánytól.

Majdnem minden ötödik
napon meghal egy ember

a munkahelyén

A szövetség felszólítja a kormányt, a munkáltatókat
és a munkavállalókat is, hogy le gyenek partnerek

a biztonságos munkahelyek kialakításában. 

MUNKABIZTONSÁG

MASZSZ: „Nulla   



káltatók és munkavállalók tudatos
biztonsági szemléletének totális
hiá nyát jelzi az is, hogy még az
előre bejelentett ellenőrzések során
is számtalan szabálytalanságot
tapasztalnak a hatóság emberei.

Munkahelyi balesetben tavaly 68
ember halt meg a munkavédelmi
eszközök és előírások vagy éppen a
tudatos szemlélet hiánya miatt.
Vagy is havonta 5-6 ember nem tért
haza a munkahelyéről. Annak elle-
nére, hogy ez a szám némileg csök-
kent az előző évekhez képest, még
mindig pontosan 68-cal több az el -
várható 0-nál – szögezte le a Konfö-
deráció elnöke. A MASZSZ a tag-
szervezetei igényét tolmácsolja az -
zal, hogy felszólítja a kormány ille-
tékeseit: vegyék lényegesen komo-
lyabban a munkavédelmi ellenőrzé-
seket, az előírások hatósági betarta-
tását és szabjanak ki visszatartó
erejű büntetést a munkavédelmi
szabályokat megszegő „renitens”
munkáltatókra, akár kisvállalko-
zókról, akár a kormány kiemelt
stratégia partnereként működő
multi cégekről van szó. 

A helyzet mielőbbi javítása, a kü -
lönösen veszélyes munkahelyek
biztonságossá tétele érdekében az
érdekvédők egy, a szociális partne-
rekkel közösen kialakított mun ka -
védelmi szakmai program ki -
dolgozását sürgetik, s annak be -
 tartatásához a hatósági ellenőri lét-
szám drasztikus növelését szorgal-
mazzák. A munkahelyi kockázatot
ma már nemcsak a veszélyes gépek,
technológiák és anyagok jelentik,
hanem egy egyre gyakoribb jelen-
ség, a rossz munkaszervezés, s az
ebből – is – adódó lelki és szociális
tényezők, valamint a higiénés felté-
telek hiánya – ma gyarázza a szövet-
ség vezetője.

Zlati Róbert emlékeztet, a MASZSZ az
aláírásával is támogatja az Európai
Szakszervezeti Szövetség „Zero
death at work” – Nulla munkahelyi
haláleset – című ki áltványát, amely
2030-ra a halálos munkabalesetek
nullára csökkentését tűzi ki célul.
A szövetség a munkahelyi baleset-
ben megsérültek és elhunytak em -
léknapján – amelyet hazánkban
2012-óta jegyeznek hivatalosan is –
sürgetik a kiáltvány tartalmának

hazai megvalósítását. A szövetség
felszólítja a kormányt, a munkálta-
tókat és a munkavállalókat is, hogy
le gyenek partnerek a biztonságos
munkahelyek kialakításában. 

Nesztinger Péter, a Gazdaságfej-
lesztési Minisztérium munkavédel-

mi irányítási főosztályának vezető-
je elmondta, hogy az elmúlt évben
több mint 12 ezer 3 hónapon túl
gyógyuló baleset történt, amelyek-
nek nem kellett volna bekövet -
keznie.

Dr. Dudás Katalin, az Országos
Munkavédelmi Bizottság munka-
vállalói oldalának ügyvivője beszé-
dében hangsúlyozta, hogy „a leg-
fontosabb ezen az emléknapon, az
emlékezeten túl, hogy arra figyel-
jünk, akik még élnek. 

„Vigyáznunk kell egymásra” –
tette hozzá, ez pedig azt feltételezi,
hogy „minden oldal, így a kor-
mányzati oldal és a munkavállaló
oldal, illetőleg a munkáltatói oldal
is mindent megtesz annak érdeké-
ben, hogy a munkavédelmet a
jelenlegi holtpontjáról kimoz -
dítsa”.

Gedeon András a Magyar Mun -
kavédelmi Akadémia képviseleté-
ben köszönetet mondott azoknak,
akik azért dolgoznak, hogy csök-
kenjenek a munkahelyi balesetek.
„Munkával, tanácsokkal, ötletek-
kel, tettekkel és szavakkal, ki-ki a
maga feladatkörében, hivatásában
és felelősségében sokat tehet a biz-
tonságosabb munkahe-
lyekért, az áldozatok
számának csök ken té -
séért”– fogalmazott.

K o n d o r  N o r b e r t

MAGYAR VASUTAS2023. 5.

9

 munkahelyi halálesetet!”
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Az ott dolgozók egészségé-
nek védelme érdekében Sárkány
László pályavasúti területi igaz-
gatótól kértük, segítsen megol-
dani a poblémát.

Ezt követően többször is egyez-
tettünk a munkáltatóval arról,
hogy a munkavédelmi előírások
szerint mi lenne a megnyugtató
megoldás. A konzultációk során
az igazgató megerősítette, a
munkáltató elkötelezett a körül-
mények mielőbbi rendezésében.

Kezdeményezésünknek és a
munkáltató elkötelezettségének,
példaértékű konstruktív együtt-
működésének köszönhetően vé -
gül az őrhely megújult. A helyi-
ség járófelületét rezgéscsillapító
burkolattal látták el, a régi nyí -
lás zárókat korszerű
hang- és hő szi getel -
tekre cserélték. 

Az őrhelyre klímabe-
rendezést is szereltek.

K o n d o r  N o r b e r t
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Talán tagjainknak nem kell túl-
zottan bizonygatnunk, hogy a
Vasutasok Szakszervezete elkö-
telezett a munkakörülmények
javítása, a munkahelyi biztonság
megteremtése iránt. Ezért is tar-
tunk rendszeresen munkavédel-
mi el lenőrzéseket a MÁV Zrt. és
le ányvállalatainak munkahelye-
in. Bejárásaink után rendszerint
si kereinkről is tájékoztatni szok-
tuk olvasóinkat. Most egy újabb
– nem csak VSZ tagjait érintő –
pozitív eredményről tudunk szá-
mot adni. 

Rendeződtek a viszonyok
Moha-Rakodó állomáson

Magyar Vasutas hasáb-
jain korábban már kö -
zöltük, hogy a Vasutasok
Szakszervezete és a MÁV
Zrt. Központi Munkavé-
delmi Bizottság képvise-
lője a helyi munkavédel-

mi érdekképviselettel közösen
bejárást tartott Moha-Rakodó ál -
lomáson.

A szolgálatot teljesítő munka-
vállalók a végponti váltóállító
központ rendkívüli zajterhelésé-
re panaszkodtak. Az állomás
köz vetlen szomszédságában üze-
mel az Alcufer Ipari, Kereskedel-
mi és Szolgáltató Kft. fehérvár-
csurgói vashulladék feldolgozó
te lephelye. A munkafolyamatban
a hagyományos lángvágási tech-
nológia mellett bálázó, ollózó és
aprítógépeket használnak, ame-
lyek nagyon hangosak, és a szol-
gálatot teljesítő munkavállalók
nagymértékű zajnak és rezgés-
nek vannak kitéve.

A



munkáltató korábban megküld-
te a 2021-es és a 2022-es elége-
dettségi felmérést összehason-
lító anyagot, amiből kiderül,
hogy összességében csökkent a
munkavállalók elégedettsége.
A különbség ugyan nem számot-

tevő, de a munkáltatót további gondolko-
dásra sarkallja. A csökkenésre némikép-
pen magyarázatot adhat az is, hogy a 2022.
évi felmérés kitöltésének időpontjában –
októberben – még nem ismertük a követ-
kező évi béremelés mértékét. Szakszerve-
zetünk e tárgyban javaslatot tett arra,
hogy a következő felmérésekben szere-
peljen a válaszadó neme, illetve munka-
köre – fizikai, szellemi – is, ezáltal árnyal-
tabb kép alakulhat ki. Felvetésünket a
munkáltató elfogadta.

A Vasutasok Szakszervezete kérte a
szociális helyiségek állapotának felül-
vizsgálatát. A javaslat szerint ezt a felmé-
rést a nemrégiben megválasztott munka-
védelmi bizottsági tagok és a munkáltatót
képviselő kollégák el tudnák végezni.
Segítségként elektronikusan megküldtük
a korábban a MÁV-os készenléti helyisé-
gek felülvizsgálatánál használt szempont-
rendszert, melyet némi aktualizálást kö -
vetően ezen a területen is lehetne hasz-
nálni. A munkáltató jelenlévő képviselői
nem zárkóztak el felvetésünktől.

A munkáltató egyoldalú kötelezettség-
vállalásával kapcsolatosan elhangzott,
hogy a jelenlegi gazdasági helyzetben is
törekednek a vállalások további megtar-
tására. Ennek keretében meghosszabbí-
tották a nagygépeseket érintő intézke-
dést, sőt kibővült a gyakornoki munkakör-
rel is. A „pályás” kollégák számára to -
vábbra is érvényben marad a bruttó 20,
illetve 10 ezer forintos bérpótlék. Tovább
él a „CNC”-s pótlék is. A tolatásvezetői
képzést sikeresen elvégzők havi bruttó 30
ezer forint bérkiegészítést kapnak. Idén az
esetlegesen sikertelenül vizsgázó kar-
bantartó vasúti járművezetőknek csak a
tanfolyam és a vizsga díját kell visszafi-
zetni. A távolléti díj felének visszafizeté-
sétől eltekint a munkáltató, igény szerint
lehetséges a részletfizetés is.

A „projektpénzek” további kifizetésére
is megvan a munkáltatói szándék, azon-
ban az FKG Kft.-nek jelenleg nincs elfoga-
dott üzleti terve. (Ahogy a MÁV Zrt.-nek

sincs). Amikor ez a helyzet rendeződik,
megindulhat a tervezés is.

A Vasutasok Szakszervezete három, a
kollektív szerződést érintő módosító ja -
vaslatot tett. Kérésünkre a rendkívüli élet-
helyzetbe jutott munkavállalók a jövőben
bruttó 40-100 ezer forint szociális segély-
ben részesülhetnek. 

Második javasla tunkat, amely a munka-
vállalónak nyújtott 60 000 forint temetési
segélyt kiegészítette volna az „egyenes
ágbeli” hozzátartozóval, nem támogatták.
Arra viszont ígéretet tett a munkáltató,
hogy tovább vizsgálja a ja vaslatot. 

Szakszervezetünk javaslatára a korábbi
300 000 forintos alapbérhatár he lyett a
következőkben 450 000 forint
felett kell a céges gépjármű-
ben szándékosan vagy sú -
lyosan gondatlan károkozás
kö vetkezményének teljes
ön részét megtéríteni.

S o ó s  J ó z s e f
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MAGYAR VASUTAS2023. 5.
TÁRSASÁGI ÉRDEKEGYEZTETŐ TANÁCS

Szakszervezetünk több javaslata is
napirenden volt a Társasági Ér -
dekegyeztető Tanács (TÉT) idei
el ső, április elején tartott ülésén,
és ami még fontosabb, el is fogad-
ták, így néhány pozitív változásról
született döntés az FKG Kft.-nél.
Kevésbé jó hír vi szont az, hogy
2022-ben az előző évhez képest
némileg csök kent a munkavállalók
elégedettsége.

A
Pozitív változások



Új elnökség, új tervek
VSZ ONYSZ
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A VSZ ONYSZ elnöksége a tisztújító küldöttérte-
kezlet után, 2023. április 4-én tartotta első el -
nökségi ülését. Egy időszak lezárult, számvetés
készült ezen a napon is. Az újonnan megválasztott
elnökségi testület elsősorban a március 21-én le -
zajlott VSZ ONYSZ küldöttgyűlést értékelte.
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Molnárné Szlávik Györgyi, a VSZ ONYSZ
elnöke szóbeli értékelése után az elnökség
megvitatta a küldöttértekezlet lebonyolítá-
sának tapasztalatait.

Horváth Csaba, a VSZ szervezetpolitikai alelnöke
értékelte a VSZ ONYSZ küldöttértekezletét, valamint
tájékoztatta az elnökséget az aktualitásokról. 

Beszélt egyebek között a 2023-as megállapodások-
ról, a bérintézkedésekről, a SZÉP kártya juttatásokról,
a MASZSZ választásról, a május 1-jei rendezvényről, a
szakszervezeti tisztségviselői képzésekről, a VSZ
kongresszusról, a várható Vasutas Napról, a taglét-
szám alakulásáról, az ESZSZA kifizetések mértékéről,
fajtáiról, a tagdíjfizetési és létszám statisztikáról, a
területjárás személyes tapasztalatairól, a tagszer -
vezésről, az online VSZ belépési nyilatkozat bevezeté-
séről. 

A VSZ ONYSZ 2023. évi munkatervét az elnökség
megtárgyalta és egyhangúlag elfogadta.

Elnöki, főbizalmi továbbképzés
Szanyi Lászlóné, a VSZ ONYSZ ügyvezető elnöke a

választás utáni elnöki, főbizalmi továbbképzés hely-
színéről (Zamárdi), a lebonyolítás módjáról tájékoz-
tatta az elnökséget.

Molnárné Szlávik Györgyi egyebek között aktuális
nyugdíjas érdekvédelmi feladatokról, rendezvények-
ről, programokról tartott tájékoztatást (VSZ kongresz-
szus, továbbképzés programtervezete,  MASZSZ, NYU-
SZET, NYOK). 

Haláleset miatt az elnökség a kitüntetési javaslat
módosítását, valamint Kiskörös nyugdíjas alapszerve-
zet megszűnését elfogadta.

Sajnos számos területen – többek között Buda-
pest TK területén is – az alapszervezetek működését
nehezítik a helyiséggondok, például a megközelítés,
az iroda állapota, a dohos, omló vakolat, balesetve-
szély, de van olyan hely is, ahol egér, patkány is meg-
fordul. Ehhez kérik a VSZ vezetésének hathatós segít-
ségét a területi képviseletvezetők.

Visszatérő gondok
A tagdíjfizetések rendezése, egységesítése visszaté-

rő gondként jelentkezik a nyugdíjas alapszervezetek-
nél. 

A tagdíj pontos fizetése a hatékonyabb működést is
segíti. Az elkövetkező időszak feladatai közé tartozik
ennek a problémának a megoldása.

Szanyi Lászlóné a pénzügyi és számviteli szabályo-
zásokról, a gazdálkodás 2023. évi vonatkozásairól, a
területi könyvelés rendszeréről, aktualitásáról tájé-
koztatta az elnökséget. Továbbá a nyugdíjasokat érin-
tő tárgyévi rendezvényekről, azok várható idejéről
hangzott el tájékoztató. 

Új vezetők a szakértői csoportok élén
A szakértői csoportok újonnan megválasztott veze-

tői az ülésen vették át megbízólevelüket:
– Árvainé Bánf ia Kinga, nyugdíjbiztosítási szakértői

csoport
– Dr. Simon József né, szociális és egészségbiztosítá-

si szakértői csoport
– Mári Gábor, szervezetépítési szakértő csoport
– Szakolczainé Szabó Erzsébet, képzési és tájékozta-

tási szakértői csoport
– Zvada Mihály, kulturális és szabadidős  szakértői

csoport 
Az elnökségi ülés nagy aktivitással, sok-sok véle-

mény, javaslat ütköztetésével zajlott le. A jelenlévő
nyugdíjas szakszervezeti tisztségviselők véleményük-
kel, javaslataikkal a hatékonyabb időskori érdekvé-
delmet szolgálták.

S z a k o l c z a i n é  S z a b ó  E r z s é b e t



A VSZ írt  a vezérigazgató-helyettesnek

ÉRDEKVÉDELEM

Az Országos Rendőr-főkapitány-
ság közigazgatási hatósági határozata
alapján készült utasítás szerint a
Tisza-híd őrzését két fegyveres biz-
tonsági őrnek – 1-es. és 2-es számú fel-
állított őrök – kell ellátnia. Ehhez
mindkettejüknek biztonságosan kell
tudni mozogni a hozzájuk tartozó
körzetben. Az 1-es számú őrhelynél
azonban még őrbódé sincs, mert azt a
híd 2014-2015-ös felújításakor eltávolí-
tották és az óta sem épült új, holott
erősen indokolt len ne. Igaz, az indo-
koltságot nem is vitatja senki, sőt
minden illetékes tá mogatja a vissza-
építés tervét, az őrbódé mégsem

készült el – tárta fel a
problémát levelében a
VSZ elnöke.

Meleg János nyomaté-
kosan felkérte a vezér-
igazgató -helyettes t,
hogy nyújtson hathatós
segítséget a régóta hú -
zódó és méltatlan mun-
káltatási helyzet mi -
előbbi rendezéséhez. 

Az elnök a levelében
felhívta a f igyelmet a
rendezési szempontok
fontosságára is: olyan
fűthető őrbódét kell
építeni, amely biztonsá-
got nyújt a mechanikai
veszélyek – például re -
pülő tárgyak – és az idő-
járási körülmények el -
len. 

Az elnök szerint fon-
tos megvizsgálni a híd
mindkét oldalának tér-
világítását, s korszerűbb
megf igyelési rendszer
kiépítését. Levelében le -
szögezte, a VSZ tudo-

mása szerint ezeknek a jogos igé-
nyeknek nincs technológiai akadálya,
ráadásul a szükséges támogatást is
régen megkapta már a munkáltató. 

Meleg János emlékeztette a vezér-
igazgató-helyettest arra is, hogy a
MÁV Zrt. mint munkáltató köteles
megóvni a munkavállalók egészségét,
testi épségét. A rendelkezésre álló in -
formációk szerint az említett pálya-
szakaszon már történt baleset, éppen
a síneken való átkelés során. Szeren-
csére könnyebb sérüléssel megúszta
a munkavállaló, de lehetett volna ko -
molyabb következmény is.

Az elnök szerint az őrök nemcsak az
időjárás viszontagságainak vannak
kitéve évek óta, hanem a szerelvénye-
ken utazó „vicces kedvű” utasoknak
is, akik különböző okokból különféle
dolgokat dobnak ki a vonatból. Az a
ve szély is fenyegeti az ott szolgáló
őröket, hogy a 100-120 kilométeres
sebességgel közlekedő vonatokról
leszakad valamilyen alkatrész, példá-
ul féktuskó vagy légtartály, amire
korábban már volt példa. Csak a vé -
letlenen múlt, hogy eddig nem tör-
tént tragédia – szögezte le az elnök.
Meleg Já nos megismételte: a munkál-
tatónak a lehetőségekhez képest
mindent meg kell tennie azért, hogy a
minimálisra csökkenjen a balesetve-
szélyes munkahelyek száma.

A VSZ figyelmeztet
A fenti levéltéma is példa azokra
a tervezési hiányosságokra, ame-
lyekre a Vasutasok Szakszerve-
zete évek óta felhívja a figyel-
met. A híd felújítási tervei ugyanis
nem tartalmazták a bódék felállí-
tását, amelyet, ha a tervezési
sza kaszban vé leményeztek volna
a munkavédelmi érdekképvise-
lettel közösen, akkor még idő ben
lehetett volna intézkedni. 

Szabálytalan körülmények között
kell szolgálatot tel jesíteniük a
szolnoki vasúti Tisza-híd fegyve-
res biztonsági őreinek. A probléma
megoldásához a Vasutasok Szak-
szervezete elnöke, Meleg János le -
vélben kérte a MÁV Zrt. humánerő-
forrás vezérigazgató-helyettesé-
nek segítségét. 

MAGYAR VASUTAS2023. 5.

13(Illusztráció)

Őrbódé nélküli őrök
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Kedvezményes üdülési
lehetőség közvetlen Balaton

parti kempingekben a
Vasutasok Szakszervezete

tagjai részére
Üdülőházak, mobilházak,

berendezett lakókocsik és
lakósátrak, valamint

parcellák bérelhetők 11%
kedvezménnyel egész nyáron.

A kedvezményes foglalási
kódért keresd

területi képviseleteinket!
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forgalmi szolgálat-
tevőként dolgozó
tagtársunk és csa-
ládja sok nehézség
és súlyos anyagi ál -
dozat árán igyek-
szik segíteni egy-
kor egészséges lá -

nyukon, Grétán, aki egy borzal-
mas betegség miatt az elmúlt
években sok műtéten esett át, ke -
rekesszékbe kényszerült, folya-
matos speciális gyógytornára és
ellátásra szorul.

A család azért küzd, hogy Gréta
újra képes legyen önállóan is élni,
ha nem is úgy, mint a betegsége
előtt, de legalább önmagát ellátva.
A családot a rengeteg izgalommal
és végtelen sok aggódással járó
helyzet nemcsak lelkileg, de anya-
gilag is végtelenül megviseli, s

félő, hogy nem fogják tudni to -
vábbra is biztosítani azt a pénzt,
ami ahhoz kell, hogy lányukat
hetente Budapestre szállítsák
egy speciális intézetbe, ahol re -
mények szerint Gréta állapota
javulhat. 

F o g j u n k  ö s s z e !
Aki csak teheti segítsen,

lehetőségéhez képest támogas-
sa Gréta gyógykezelését!

Ne felejtsük el: sok kicsi
sokra megy!

Számlaszám, ahová
anyagi segítséget várnak:

11773449-40100276
Számlatulajdonos:

Kovács László
A közleménybe írjátok be:

Grétáért

A
Segítséget kér leánya gyógyítására egy

baktalórántházi tagtársunk, Kovács László. 

FOGJUNK ÖSSZE GRÉTÁÉRT!FOGJUNK ÖSSZE GRÉTÁÉRT!




